
                                              PROTOKÓŁ  Nr XXIX/2017 
 
z XXIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 30 marca 2017 r. w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8ºº do 9.35.  
                                Ad.1.  Otwarcia XXIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady Gminy,  
Przewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Gądka, radnego powiatu Jerzego Kordosa, sołtysów i 
kierowników referatów Urzędu Gminy oraz pozostałych gości .   
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
14-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji radni:  Andrzej Kopeć . 
Lista obecności – w załączeniu. 
                               Ad.2. Przewodniczący Rady  Paweł Patrzałek przedstawił porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie XXIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Przyjęcie porządku XXIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
3. Przyjęcie Protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy . 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXVIII Sesji Rady Gminy Solec- Zdrój. 
5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.  
6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu-Zdroju za     
    2016 rok. 
7. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2016 rok.  
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Podjęcie uchwał: 
a. uchwała w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy Solec-Zdrój. 
b. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia  Planu działania dla obszarów bazujących na potencjałach 
endogenicznych Gminy Solec – Zdrój. 
c. Projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjum 
prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój do nowego ustroju szkolnego 
d. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2017 roku”. 
e.  Projekt uchwały w  sprawie  przekazania  skargi. 
f.  Projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie godzin otwierania oraz zamykania placówek 
handlu detalicznego i zakładów gastronomicznych. 
g.  Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Solcu-Zdroju. 
h.  Projekt uchwały w sprawie dokonania zmiany w budżecie Gminy Solec-Zdrój na 2017 rok. 
10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
11.Wolne wnioski i zapytania. 
12. Zakończenie obrad.  
Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.   
                               Ad.3. Nikt z obecnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z  XXVIII Sesji 
Rady Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .                                                                                                                      
                              Ad.4. Pełniący funkcję Wójta Gminy Artur Cygan przedstawił sprawozdanie z 
wykonania uchwał podjętych na  XXVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                              Ad.5. Następnie Wójt Artur Cygan  przedstawił informację o zarządzeniach 
wydanych  w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  
Informacja – w załączeniu. 
 Ad. 6. Pracownik GOPS w Solcu-Zdroju Justyna Gawior przedstawiła sprawozdanie z 
działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu-Zdroju za 2016 rok. 
Nikt z obecnych nie zgłosił pytań ani uwag. 
Sprawozdanie – w załączeniu. 



                               Ad.7. Pracownik GOPS w Solcu-Zdroju Justyna Gawior przedstawiła  
sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny  za 2016 rok. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań. 
Sprawozdanie – w załączeniu.  
                              Ad.8. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radny Czesław Zeliasz: 
- Które działki są do sprzedaży w Piestrzcu? 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- Kiedy będą zrobione dojazdy do posesji p. Wolickiego, p. Łabądź, p. Magiery oraz do świetlicy? 
do radnego powiatu:  
- Co z drogą na Żuków? 
- Droga Piasek Mały – Solec-Zdrój jest zniszczona. 
Radny Paweł Koźbiał: 
do powiatu: 
- 4 grudnia 2015 r. wnioskował o założenie betonu w Kolonii Zagajów. Czy prace będą wykonane? 
- Oznakować drogę w kierunku Piasku Małego. 
- Posypać  pobocze na zakręcie drogi Zagajów – Kolonia Zagajów. 
- Przy wyjeździe z posesji p. Panka w Zagórzanach jest mała widoczność. 
- Na zakręcie drogi Zagórzany – Ostrowce ciągle odstaje woda. 
- Kiedy będą kopane rowy w miejscowościach Kolonia Zagajów, Zagajów, Chinków? 
Radny Marek Kasperkowicz: 
- Kiedy będą usunięte usterki chodnika w Sułkowicach? 
Radny Stanisław Żelazny: 
- Rozwiązać, choćby doraźnie, problem parkowania przy ośrodku zdrowia w Solcu-Zdroju. Usunąć 
słupek przy bramie. 
Radny Jan Żubrowski: 
do powiatu: 
- Przy zbiegu ulic Cichej i Kościelnej, niezależnie od pory roku i pogody, wypływa woda i spływa  
drogą obok cmentarza. Czy można w jakiś sposób ją odprowadzić? 
- Kiedy będą przeprowadzane remonty dróg po zimie? 
- Czy ul. 1 Maja obok p. Swatek i ulica przed blokiem będą teraz remontowane czy podczas 
rewitalizacji? 
- Kiedy odbędzie się pozimowe sprzątanie ulic? 
- Uporządkować deptak. 
- Jak przebiegał zimowy wypoczynek dzieci i młodzieży? 
- Położyć asfalt na ulicach Klombowej i Kopernika. 
Radny Adrian Babiarz: 
do powiatu: 
- Czy jest decyzja w sprawie zamontowania lustra w Piestrzcu? 
               Ad.9.a/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały   
w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy Solec-Zdrój był omawiany na 
posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał projekt uchwały . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Za przyjęciem głosowało 14 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych .  
Uchwała nr XXIX/155/2017 w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy 
Solec-Zdrój  – w załączeniu. 
                       Ad.9b/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały  w 
sprawie  przyjęcia  Planu działania dla obszarów bazujących na potencjałach endogenicznych Gminy 
Solec – Zdrój był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację. Następnie 
odczytał uchwałę. 



Nikt z radnych  nie zgłosił uwag. 
Poddana pod głosowanie została przyjęta 14-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. 
Uchwała nr XXIX/156/2017 w sprawie przyjęcia  Planu działania dla obszarów bazujących na 
potencjałach endogenicznych Gminy Solec – Zdrój – w załączeniu. 
                         Ad.9c/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały    
w sprawie w sprawie dostosowania sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjum 
prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój do nowego ustroju szkolnego był omawiany na 
posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał projekt uchwały . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Uchwała została przyjęta 14 -oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 –  wstrzymujących  się. 
Uchwała nr XXIX/157/2017  w  sprawie w sprawie dostosowania sieci publicznych szkół 
podstawowych i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój do nowego ustroju szkolnego – 
w załączeniu. 
                           Ad.7d/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały    
w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2017 roku” był omawiany na posiedzeniach komisji i 
otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał projekt uchwały . Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani 
uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod głosowanie : 
za przyjęciem głosowało – 14 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIX/158/2017 w sprawie  przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2017 roku – w załączeniu. 
                         Ad.7e/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały    w 
sprawie przekazania  skargi był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a 
następnie odczytał projekt uchwały . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Za przyjęciem głosowało – 14 radnych. 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się . 
Uchwała Nr XXIX/159/2017 w sprawie  przekazania skargi – w załączeniu. 
                         Ad.9.f/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały  w 
sprawie  godzin otwierania oraz zamykania placówek handlu detalicznego i zakładów 
gastronomicznych był  omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie 
odczytał projekt uchwały. 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Została przyjęta następującą ilością głosów: 
Za przyjęciem – 14, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XXIX/160/2017  w sprawie godzin otwierania oraz zamykania placówek handlu 
detalicznego i zakładów gastronomicznych – w załączeniu. 
                        Ad.9.g/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały  w 
sprawie  nadania nazwy ulicy w Solcu-Zdroju był  omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich 
rekomendację a następnie odczytał projekt uchwały. 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Została przyjęta następującą ilością głosów: 
Za przyjęciem – 14, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XXIX/161/2017  w sprawie nadania nazwy ulicy w Solcu-Zdroju – w załączeniu. 



                      Ad.9h/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały  w 
sprawie dokonania zmiany w budżecie Gminy Solec-Zdrój na 2017 rok był  omawiany na 
posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał projekt uchwały . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Została przyjęta następującą ilością głosów: 
Za przyjęciem – 14, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XXIX/162/2017  w sprawie dokonania zmiany w budżecie Gminy Solec-Zdrój na 2017 
rok – w załączeniu.          
                        Ad.8. Odpowiedzi na zgłoszone pytania i interpelacje udzielili: 
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 
- zgłosi wniosek o nadsypanie łuku na drodze odpowiednim służbom,  
- lustro w Piestrzcu będzie zamontowane, 
- w najbliższych dniach będą kopane rowy, 
- „szlak królewski” będzie robiony w ramach środków na usuwanie skutków powodzi, 
- woda spływająca  drogą obok cmentarza pochodzi ze źródeł podziemnych, 
- starosta  przedstawił Wójtowi propozycję budowy chodników, 
- do Wójta i Przewodniczącego Rady zwrócił się o przystąpienie do zmiany planu  przestrzennego 
zagospodarowania gminy w zakresie ograniczenia strefy C. W tej strefie nie może funkcjonować 
żaden zakład produkcyjny. Z informacji jaką uzyskał  w ministerstwie zdrowia wynika, że to Rada jest 
władna do ograniczenia jej zasięgu. Wnosi również o  jak najszybsze podjęcie tych działań. 
Pełniący obowiązki Wójta Artur Cygan wyjaśnił: 
- działka w Piestrzcu będzie  sprzedana w trybie bezprzetargowym . Szczegóły można poznać u 
pracownika. 
- krótkie odcinki dróg dojazdowych w Piasku Małym, ulice Klombowa i Kopernika w Solcu-Zdroju 
będą robione po przeprowadzeniu przetargu,  którego termin do składania ofert mija 10 kwietnia br., 
- zgodnie z zapisem w protokole odbioru termin usunięcia usterek w Sułkowicach mija  30 kwietnia 
br., 
- w pobliżu ośrodka zdrowia są parkingi np. przy Urzędzie Gminy, na ul. Słonecznej i Sienkiewicza. 
Chorą osobę można podwieźć pod ośrodek a później zaparkować na jednym z parkingów. Lokalizacja 
przystanku autobusowego przy ośrodku zdrowia jest korzystna dla pacjentów, rozważony zostanie 
natomiast wniosek o usunięcie słupka przy wjeździe. 
- woda  u zbiegu ulic Cichej i Leśnej pochodzi z wód  podskórnych a prace związane z zapobieganiem 
jej wypływu są bardzo kosztowne. 
- podstawowe remonty dróg będą robione, jest już zakupiona masa asfaltowa, 
-  ulice są sprzątane, w miejscach gdzie nie można zrobić tego sprzętem, prace będą wykonywały 
zatrudnione dwie pracownice, 
- w okresie ferii zimowych 52 dwoje dzieci w wieku 6-12 lat wzięło udział w zajęciach 
zorganizowanych przez GOK, harcerze brali udział w biwaku, młodzież szkolna w zawodach 
terenowych,   20 osób było w Zakopanem. 
        Pan Grzegorz Jabłoński wyjaśnił, że z uwagi na fakt, iż miejscowości Ludwinów, Zielonki i 
Świniary zostały wyłączone z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy, organ ma 
obowiązek jednostkowe decyzje o Warunkach Zabudowy i Zagospodarowaniu terenu uzgadniać i 
opiniować z organami określonymi w ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 
W przypadku inwestycji zlokalizowanych na obszarach uzdrowiskowych projekt decyzji WZiZT 
uzgadnia się z ministrem zdrowia. 
        Ad.9. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
Pan Eryk Grabowski: 
- Na drodze prowadzącej do jego posesji ustawić znaki „droga bez przejazdu” i „droga osiedlowa”, 
ponieważ kierowcy często parkują tu  samochody co skutkuje jej nieprzejezdnością. 
Pan Leszek Sowula: 
- Udrożnić przepust na drodze obok p. Rodaka w Zagajowie. 
- Na zakręcie rozsunęły się i zamuliły przepusty. 



- Usunąć gałąź przy drodze w Chinkowie. 
Pan Artur Cygan: 
- Przy drodze do p. Grabowskiego ustawiony zostanie znak ”ślepa droga”. 
Pan Andrzej Gądek: 
- Zainteresuje się zgłoszonymi przepustami. 
- Wnioskuje o  graniczenie strefy C tak, aby nie obejmowała  całej gminy. 
- Co z oświetleniem w Ludwinowie? 
Pan Artur Cygan: 
- Obowiązkiem organu jest przestrzeganie prawa. Gmina jest w trakcie opracowywania operatu 
uzdrowiskowego. Wniosek o ograniczenie strefy C będzie rozważony, ale oczywiście w oparciu o 
obowiązujące przepisy. 
- Złożony został wniosek o wydanie warunków technicznych o podłączenie części Ludwinowa do 
sieci elektrycznej. 
Pan Waldemar Korniłowicz: 
- Przyspieszyć prace porządkowe na poboczach dróg, 
Pan Eryk Grabowski: 
- Oczyścić pobocza drogi na Wełnin, 
- Przy boisku nieczynny jest przepust. 
Pani Ewa Kulik: 
- Założyć oświetlenie między Zborowem i Solcem-Zdrojem oraz w kierunku Piestrzca. 
Wójt Artur Cygan: 
- Modernizacja oświetlenia obejmowała tylko wymianę dotychczasowych lamp i dowieszenie nowych 
na istniejących słupach. W ramach tego projektu nie można dostawiać nowych słupów. 
Pan Czesław Zeliasz: 
- Droga na Ściegna i Magierów. 
                               Ad.10. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  
Rady Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia XXIX  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Protokołowała:                                                                                                  Przewodniczący Rady 
Danuta Grabda                                                                                                  Paweł Patrzałek 
  


